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Zápis ze zasedání zastupitelstva města Morkovice-Slížany č. 19, 
konaného dne 26.1.2022 v 17.00 hod. 

v zasedací místnosti radnice v Morkovicích

I. Při zahájení bylo přítomno 14 členů městského zastupitelstva
Omluven: J. Vinklárek

Zápis ze zasedání zastupitelstva č. 18 byl schválen jednomyslně.
Návrhová komise: P. Jablunka, Mgr. Pešáková
Ověřovatelé zápisu: Mgr. Albrechtová, R. Klímek

Program:
1. Zpráva o plnění usnesení
2. Informace o provedeném rozpočtovém opatření
3. Změna územního plánu č.2
4. Smlouva o dílo – stavební úpravy budovy FC Morkovice
5. Majetkoprávní úkony
6. Změna zakladatelské listiny společnosti Technické služby Morkovice-

-Slížany, s.r.o.
Program byl schválen jednomyslně.

II. Projednávání programu
1. Zpráva o plnění usnesení
Kupní smlouva na část pozemku parc.č.1814/39 v k.ú. Morkovice o výměře 
257 m2 s Ing. Sáblíkovou  nebyla podepsaná
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o plnění usnesení.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

2.Informace o provedeném rozpočtovém opatření č.13 příloha č.1
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí informaci o provede-
ném rozpočtovém opatření č.13 v radě města dle přílohy č.1
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

3. Změna územního plánu č.2 – městu byl 4.1.2022 doručen ke schválení ná-
vrh na pořízení Změny č.2 Územního plánu města Morkovice-Slížany od po-
řizovatele změny stavebního úřadu Kroměříž oddělení územního plánování.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje pořízení Změny č.2 Územ-
ního plánu Morkovice-Slížany zkráceným postupem dle § 55a zákona 
č.183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon) ve 
znění pozdějších předpisů a to:
1) Změnu části pozemku parc.č. 1914/1 v k.ú. Morkovice z ploch sídelní 

zeleně Z* na plochu bydlení individuální BI.
2) Změnu pozemku parc.č. 934 v k.ú. Morkovice z ploch bydlení individu-

ální BI na plochu smíšenou obytnou městskou SO.2.
Ve věci pořízení Změny č.2 Územního plánu Morkovice-Slížany bude oslo-
ven Městský úřad v Kroměříži, stavební úřad oddělení územního plánování 
jako pořizovatel a pověřuje starostu Mgr. Pavla Horáka spoluprací s pořizo-
vatelem změny územního plánu č.2 města Morkovice-Slížany.
Úhradu nákladů vzniklých s pořízením výše uvedené změny nesou v plném 
rozsahu žadatelé o změnu, a to jednou polovinou manželé P., bytem Nový 
Svět 129, 768 33 Morkovice-Slížany a druhou polovinou pan O. E., bytem 
Komenského 572, Morkovice-Slížany.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

4. Smlouva o dílo na stavební úpravy budovy FC Morkovice. Na zákla-
dě provedeného výběrového řízení byl vybrán dodavatel uvedené stavby 
fi rma adanso s.r.o. , V Teničkách 614, Uherské Hradiště s cenou 1 654 
896,68 Kč bez DPH. Celkové předpokládané náklady na uvedenou akci 
jsou  2,092 mil. Kč z toho je přiznaná dotace 70% z Národní sportovní 
agentury ve výši 1,462 mil.Kč a zbylých 30% je fi nanční spoluúčast z roz-
počtu města ve výši  0,630 mil.Kč. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje uzavření smlouvy o  dílo 
na akci „Stavební úpravy budovy FC Morkovice“ s dodavatelem stavby fi r-
mou adanso s.r.o., V Teničkách 614, Uherské Hradiště v celkové ceně díla 
1 654 896,68 Kč bez DPH.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

5. Majetkoprávní úkony. 
5.a)
Darovací smlouva na vyznačené části pozemků parc.č.127/3 a 126 v k.ú. 
Morkovice v celkové předpokládané výměře 606m2 v areálu koupaliště 
od pana P. Z., bytem Kolaříkova 16, Morkovice-Slížany. Výměnou za da-
rovaný pozemek město Morkovice-Slížany, prodlouží lhůtu k dokonče-
ní stavby rodinného domu na pozemku parc.č.1814/13 a 1295/10 v k.ú. 
Morkovice v lokalitě Záhumenice ze současné lhůty 16.10.2025 na lhůtu 
do 16.10.2032 a zároveň bude souhlasit bez sankcí s případným převo-
dem pozemků 1814/13 a 1295/10 na děti manželů Z.. Ostatní ujednání 
smlouvy včetně sankcí a předkupního práva města zůstanou v platnosti 
beze změny.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje přijetí daru a to vyznače-
ných částí pozemků parc.č.127/3 ostatní plocha o předpokládané výměře 
520 m2 a parc.č.126 zastavěná plocha a nádvoří o předpokládané výměře 
86 m2 v k.ú. Morkovice od pana P. Z., bytem Kolaříkova 16, Morkovice-
-Slížany.
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 8 členů městského zastupitelstva. Proti ná-
vrhu hlasoval  P.Jablunka a, J.Jablunka, Hlasování se zdržela Mgr.Albrech-
tová, MUDr. Chvátalová,  Mgr.Barnetová a Ing.. Zdražilová.
Návrh usnesení byl přijat.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje dodatek č.1 ke kupní smlou-
vě a  smlouvě o  předkupním právu věcném na pozemek parc.č.1814/13 
a parc.č.1295/10 v k.ú. Morkovice  ve znění dle přílohy č.2.
O návrhu se nehlasovalo, neboť byl podán protinávrh usnesení.
V rozpravě padl návrh na úpravu dodatku č. 1 ke kupní smlouvě ve smyslu 
zkrácení lhůty k dokončení rodinného domu na 16.10.2030.
Protinávrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje upravený dodatek č.1 
ke kupní smlouvě a  smlouvě o  předkupním právu věcném na pozemek 
parc.č.1814/13 a parc.č.1295/10 v k.ú. Morkovice  ve znění dle přílohy č.2
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 8 členů městského zastupitelstva. Proti ná-
vrhu hlasoval  P.Jablunka a, J.Jablunka, Hlasování se zdržela Mgr.Albrech-
tová, MUDr. Chvátalová,  Mgr.Barnetová a Ing.. Zdražilová.
Návrh usnesení byl přijat.

5.b)
Bezúplatné nabytí pozemků o velikosti id. ½ p.č. 642/11 ostatní plocha, p.č. 
654/126 ostatní plocha, p.č. 654/146 ostatní plocha a p.č. 826/10 ostatní plo-
cha v  k.ú.  Morkovice do vlastnictví města s omezujícími podmínkami uve-
denými v čl. IV smlouvy UZSVM/BKM/8079/2021 – BKM o bezúplatném 
převodu vlastnického práva
k nemovitým věcem s omezujícími podmínkami a znění této smlouvy dle 
přílohy č.2
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje bezúplatné nabytí pozem-
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Zápis ze zasedání zastupitelstva města Morkovice-Slížany č. 20 
konaného dne 23.3.2022 v 17.00 hod. 

v zasedací místnosti radnice v Morkovicích

I. Při zahájení bylo přítomno 14 členů městského zastupitelstva 
Omluvena: Mgr. Albrechtová

Zápis ze zasedání zastupitelstva č. 19 byl schválen jednomyslně.
Návrhová komise: Mgr. Barnetová, Ing. Zdražilová
Ověřovatelé zápisu: Vl. Štětina, J. Vinklárek

Program: 
1. Zpráva o plnění usnesení
2. Zpráva o činnosti rady města
3. Informace o provedeném rozpočtovém opatření č.1 v radě města
4. Rozpočtové opatření č.2
5. Zpráva Policie ČR o bezpečnostní situaci za rok 2021
6. Kapitalizace závazků TSMS s.r.o.
7. Majetkoprávní úkony
Program byl schválen jednomyslně.

II. Projednávání programu
1 Zpráva o plnění usnesení
Usnesení č. 4/19/22
Smlouva o dílo na akci „Stavební úpravy budovy FC Morkovice“ s dodava-
telem stavby fi rmou adanso s.r.o., V Teničkách 614, Uherské Hradiště byla 
podepsaná a stavba se realizuje.

Usnesení č. 5/19/22
Smlouva o přijetí daru, a to vyznačených částí pozemků parc.č. 127/3 ostatní 
plocha o předpokládané výměře 520 m2 a parc.č. 126 zastavěná plocha a ná-
dvoří o předpokládané výměře 86 m2 v k.ú. Morkovice od pana P. Z., bytem 
Kolaříkova 16, Morkovice nebyla podepsaná.

Usnesení č. 6/19/22
Dodatek č. 1 ke kupní smlouvě a smlouvě o předkupním právu věcném ne-
byl podepsán.

Usnesení č. 7/19/22
Bezúplatné nabytí  pozemků id. ½ p.č. 642/11 ostatní plocha, p.č. 654/126 
ostatní plocha, p.č. 654/146 ostatní plocha a p.č. 826/10 ostatní plocha v k.ú. 
Morkovice  - smlouva byla podepsaná a odeslaná na katastrální úřad.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o plnění usnesení.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

2. Zpráva o činnosti rady města od 30.11.2021 do 2.3.2022.
Zápisy z  jednání rady jsou zasílány členům zastupitelstva a usnesení jsou 
zveřejněna na stránkách města.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o činnosti rady 
města za období od 31.11.2021 do 2.3.2022.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

3. Informace o provedeném rozpočtovém opatření č.1 v radě města - příloha č.1 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí informaci o provede-
ném rozpočtovém opatření č.1 v radě města dle přílohy č.1
Hlasování: Schváleno jednomyslně

ků o velikosti id. ½ p.č. 642/11 ostatní plocha, p.č. 654/126 ostatní plocha, 
p.č. 654/146 ostatní plocha a p.č. 826/10 ostatní plocha v   k.ú. Morkovice 
do vlastnictví města s omezujícími podmínkami uvedenými v čl. IV smlou-
vy UZSVM/BKM/8079/2021 – BKM o bezúplatném převodu vlastnického 
práva k nemovitým věcem s omezujícími podmínkami a znění této smlouvy 
dle přílohy č.3
Hlasování: : Schváleno jednomyslně

4. Rozpočtové opatření č.2 – příloha č.2.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č.2 dle 
přílohy č.2, kterým se celkové příjmy zvyšují o 3 227 000 Kč, celkové výdaje 
zvyšují o 5 485 000 Kč a fi nancování se upravuje o 2 258 000 Kč.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

5. Zpráva Policie ČR o bezpečnostní situaci za rok 2021 – příloha č.3
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí Zprávu Policie ČR 
o bezpečnostní situaci za rok 2021 ve městě Morkovice-Slížany.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

6. Kapitalizace závazků Technických služeb Morkovice-Slížany s.r.o. 
z roku 2021, a to ve výši 373 974,-Kč, dle faktury číslo VF-21-002-00769 
ze dne 31.12.2021 jejímž předmětem byla úhrada nákladů za zhotovení 
optické sítě na ul. Cimburk, Sokolská a část Kolaříkova. Schválením si 
město zruší pohledávku za TSMS s.r.o. a navýší si o uvedenou částku 
fi nanční majetek ve společnosti.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje kapitalizaci závazků Tech-
nických služeb Morkovice-Slížany s.r.o. z roku 2021, a to ve výši 373 974,-
Kč, dle faktury číslo VF-21-002-00769 ze dne 31.12.2021 jejímž předmětem 
byla úhrada nákladů za zhotovení optické sítě na ul. Cimburk, Sokolská 
a část Kolaříkova.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

7. Majetkoprávní úkony
7 a)  Prodej nemovitosti, a to části pozemku p.č. 395/2 o předpokládané vý-
měře 73 m2 , který vznikne geometrickým    plánem z pozemku p.č. 395/2 
trvalý porost o výměře 116 m2  v k.ú. Slížany  panu Vlastislavu Bayerovi, 
Olejna 781, Morkovice  za 100,-Kč/m2 . Jedná se pozemek přiléhající k za-
hradě pana Bayera ve Slížanech u cesty k farmě Slížany.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej nemovitosti, a  to 
části pozemku p.č. 395/2 o předpokládané výměře 73 m2 , který vznikne 
geometrickým    plánem z pozemku p.č. 395/2 trvalý porost o výměře 116 
m2  v k.ú. Slížany  panu Vlastislavu Bayerovi, Olejna 781, Morkovice  za 
100,-Kč/m2 + úhrada nákladů na geometrický plán a poplatku za návrh na 
vklad do katastru nemovitostí.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

7 b)  Prodej nemovitosti, a  to části pozemku 1814/134 o  předpokláda-
né výměře 47 m2, který vznikne geometrickým  plánem z pozemku p.č. 
1814/134 orná půda o výměře 576 m2 v k.ú. Morkovice  manželům  Tomáši 
a Bc. Michaele Skálovým, Morkovice  za 600,- Kč/ m2 + DPH + úhrada 
nákladů na geometrický plán a poplatku za návrh na vklad do katastru ne-
movitostí. Jedná se o pozemek, který sousedí s pozemkem, na kterém mají 
žadatelé postavený RD s přístřeškem na auto a přikupují 2m v celé délce, 
aby byla dodržena správná odstupová vzdálenost sousedního pozemku od 
přístřešku.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej  nemovitosti, a  to 
části pozemku 1814/134 o předpokládané výměře 47 m2, který vznikne ge-
ometrickým  plánem z pozemku p.č. 1814/134 orná půda o výměře 576 m2 
v k.ú. Morkovice  manželům  Tomáši a Bc. Michaele Skálovým, Morkovice  

6. Změna zakladatelské listiny TSMS s.r.o.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje následující změnu zaklada-
telské listiny společnosti Technické služby Morkovice-Slížany s.r.o. – dopl-
ňuje se čl. 2 předmět podnikání o následující činnosti: hostinská činnost, 
prodej kvasného lihu, konzumního lihu a lihovin a telekomunikační čin-
nosti 
Hlasování: : Schváleno jednomyslně
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za 600,- Kč/ m2 + DPH + úhrada nákladů na geometrický plán a poplatku 
za návrh na vklad do katastru nemovitostí. 
Hlasování: Schváleno jednomyslně

7 c)  Směna pozemků, a to p.č. 1894/211 orná půda o výměře 2100 m2 a  p.č. 
1894/212 orná půda o výměře 1057 m2 zapsaných na LV 10001 v k.ú. Mor-
kovice za pozemky p.č. 1817/30 orná půda o výměře 168 m2, p.č. 1818/30 
ostatní plocha o výměře 1503 m2, p.č. 1839/1 orná půda o výměře 387 m2 
a p.č. 1840/2 orná půda o výměře 135 m2  zapsaných na LV 981 ve vlastnictví 
pana Bleši Přemysla, Tisovecká 900, Kolín. Jedná se o směnu pozemků na 
bývalém letišti pro rozšíření skladovacích prostor na biologicky rozložitelný 
materiál pro kompostárnu.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje směnu  pozemků, a to p.č. 
1894/211 orná půda o výměře 2100 m2 a  p.č. 1894/212 orná půda o výměře 
1057 m2 zapsaných na LV 10001 v k.ú. Morkovice za pozemky p.č. 1817/30 
orná půda o výměře 168 m2, p.č. 1818/30 ostatní plocha o výměře 1503 m2, 
p.č. 1839/1 orná půda o výměře 387 m2 a p.č. 1840/2 orná půda o výměře 
135 m2  zapsaných na LV 981 ve vlastnictví pana Bleši Přemysla, Tisovecká 
900, Kolín. 
Hlasování: Schváleno jednomyslně

7 d) Prodej stavebního pozemku na výstavbu rodinného domu kupní smlou-
vou o předkupním právu věcném na prodej nemovitosti, a to části pozemku 
p.č. 1814/134 orná půda o předpokládané výměře 529 m2, který vznikne 
geometrickým plánem z výše uvedeného pozemku v k.ú. Morkovice,  man-
želům Jakubovi a Kateřině Hrstkovým, bytem Uhřická 428, Morkovice-Slí-
žany, za dohodnutou kupní cenu ve výši 800,- Kč/m2 + DPH s tím, že Město 
Morkovice – Slížany zřizuje pro případ jakéhokoliv zcizení výše uvedeného 
pozemku časově omezené předkupní právo na dobu určitou, a to ode dne 
právních účinků vkladu práva vlastnického dle této smlouvy do katastru ne-
movitostí do dne zápisu stavby rodinného domu na kupovaném pozemku 
kupujícími do katastru nemovitostí.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej stavebního pozemku 
na výstavbu rodinného domu kupní smlouvou o předkupním právu věcném 
na prodej nemovitosti, a to části pozemku p.č. 1814/134 orná půda o před-
pokládané výměře 529 m2, který vznikne geometrickým plánem z výše uve-
deného pozemku v k.ú. Morkovice,  manželům Jakubovi a Kateřině Hrst-
kovým, bytem Uhřická 428, Morkovice-Slížany, za dohodnutou kupní cenu 
ve výši 800,- Kč/m2 + DPH s tím, že Město Morkovice – Slížany zřizuje pro 
případ jakéhokoliv zcizení výše uvedeného pozemku časově omezené před-
kupní právo na dobu určitou, a to ode dne právních účinků vkladu práva 
vlastnického dle této smlouvy do katastru nemovitostí do dne zápisu stavby 
rodinného domu na kupovaném pozemku kupujícími do katastru nemovi-
tostí.
V  případě, že nebude kupní smlouva uzavřena nejpozději do 23.5.2022 
a uhrazena kupní cena do 15 dnů od podpisu kupní smlouvy na účet pro-
dávajícího města Morkovice – Slížany, schvaluje zastupitelstvo města pro-
dej výše uvedené nemovitosti v tomto usnesení  panu Martinu Pospíšilovi, 
Záhumenice 897, Morkovice-Slížany, s termínem uzavření kupní smlouvy 
nejpozději do 23.8.2022. 
Hlasování: Schváleno jednomyslně

7 e) Prodej stavebního pozemku na výstavbu rodinného domu kupní smlou-
vou a smlouvou o předkupním právu věcném na prodej nemovitosti, a to 
pozemku p.č. 1814/135 orná půda o výměře 558 m2 v k.ú. Morkovice , Ing. 
Marku Krejčířovi, bytem Havlíčkova 636, Morkovice-Slížany, za dohodnu-
tou kupní cenu ve výši 800,- Kč/m2 + DPH s tím, že Město Morkovice – Slí-
žany zřizuje pro případ jakéhokoliv zcizení výše uvedeného pozemku časově 
omezené předkupní právo na dobu určitou, a to ode dne právních účinků 
vkladu práva vlastnického dle této smlouvy do katastru nemovitostí do dne 
zápisu stavby rodinného domu na kupovaném pozemku kupujícími do ka-
tastru nemovitostí.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej stavebního pozemku 
na výstavbu rodinného domu kupní smlouvou a smlouvou o předkupním 
právu věcném na prodej nemovitosti, a to pozemku p.č. 1814/135 orná půda 
o výměře 558 m2 v k.ú. Morkovice , Ing. Marku Krejčířovi, bytem Havlíč-
kova 636, Morkovice-Slížany, za dohodnutou kupní cenu ve výši 800,- Kč/

m2 + DPH s tím, že Město Morkovice – Slížany zřizuje pro případ jakého-
koliv zcizení výše uvedeného pozemku časově omezené předkupní právo 
na dobu určitou, a to ode dne právních účinků vkladu práva vlastnického 
dle této smlouvy do katastru nemovitostí do dne zápisu stavby rodinného 
domu na kupovaném pozemku kupujícími do katastru nemovitostí.
V  případě, že nebude kupní smlouva uzavřena nejpozději do 23.5.2022 
a uhrazena kupní cena do 15 dnů od podpisu kupní smlouvy na účet pro-
dávajícího města Morkovice – Slížany, schvaluje zastupitelstvo města pro-
dej výše uvedené nemovitosti v tomto usnesení  panu Martinu Pospíšilovi, 
Záhumenice 897, Morkovice-Slížany, s termínem uzavření kupní smlouvy 
nejpozději do 23.8.2022.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

7 f) Prodej stavebního pozemku na výstavbu rodinného domu kupní 
smlouvou a smlouvou o předkupním právu věcném na prodej nemovitosti, 
a to pozemku p.č. 1814/21 orná půda o výměře 969 m2 v k.ú. Morkovice 
, Bc. Lucii Dvořákové,  bytem 17.listopadu 140, Morkovice-Slížany a panu 
Tomáši Navrátilovi, bytem Nítkovice 111, za dohodnutou kupní cenu ve výši 
800,- Kč/m2 + DPH s tím, že Město Morkovice – Slížany zřizuje pro případ 
jakéhokoliv zcizení výše uvedeného pozemku časově omezené předkupní 
právo na dobu určitou, a to ode dne právních účinků vkladu práva vlastnic-
kého dle této smlouvy do katastru nemovitostí do dne zápisu stavby rodin-
ného domu na kupovaném pozemku kupujícími do katastru nemovitostí.
     
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej stavebního pozem-
ku na výstavbu rodinného domu kupní smlouvou a smlouvou o předkup-
ním právu věcném na prodej nemovitosti, a to pozemku p.č. 1814/21 orná 
půda o výměře 969 m2 v k.ú. Morkovice , Bc. Lucii Dvořákové,  bytem 
17.listopadu 140, Morkovice-Slížany a panu Tomáši Navrátilovi, bytem Nít-
kovice 111, za dohodnutou kupní cenu ve výši 800,- Kč/m2 + DPH s tím, 
že Město Morkovice – Slížany zřizuje pro případ jakéhokoliv zcizení výše 
uvedeného pozemku časově omezené předkupní právo na dobu určitou, 
a to ode dne právních účinků vkladu práva vlastnického dle této smlouvy 
do katastru nemovitostí do dne zápisu stavby rodinného domu na kupova-
ném pozemku kupujícími do katastru nemovitostí.
V  případě, že nebude kupní smlouva uzavřena nejpozději do 23.5.2022 
a uhrazena kupní cena do 15 dnů od podpisu kupní smlouvy na účet pro-
dávajícího města Morkovice – Slížany, schvaluje zastupitelstvo města prodej 
výše uvedené nemovitosti v tomto usnesení  Ing. Renatě Zapletalové, bytem 
Nová 763, Morkovice-Slížany, s termínem uzavření kupní smlouvy nejpoz-
ději do 23.8.2022.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

7 g) Prodej stavebního pozemku na výstavbu rodinného domu kupní 
smlouvou a smlouvou o předkupním právu věcném na prodej nemovitosti, 
a to pozemku p.č. 1814/17 orná půda o výměře 905 m2 v k.ú. Morkovice , 
slečně Petře Kudělkové, bytem Cimburk 399, Morkovice-Slížany, za dohod-
nutou kupní cenu ve výši 800,- Kč/m2 + DPH s tím, že Město Morkovice 
– Slížany zřizuje pro případ jakéhokoliv zcizení výše uvedeného pozemku 
časově omezené předkupní právo na dobu určitou, a to ode dne právních 
účinků vkladu práva vlastnického dle této smlouvy do katastru nemovitostí 
do dne zápisu stavby rodinného domu na kupovaném pozemku kupujícími 
do katastru nemovitostí.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej  stavebního pozemku 
na výstavbu rodinného domu kupní smlouvou a smlouvou o předkupním 
právu věcném na prodej nemovitosti, a to pozemku p.č. 1814/17 orná půda 
o výměře 905 m2 v k.ú. Morkovice , slečně Petře Kudělkové, bytem Cim-
burk 399, Morkovice-Slížany, za dohodnutou kupní cenu ve výši 800,- Kč/
m2 + DPH s tím, že Město Morkovice – Slížany zřizuje pro případ jakého-
koliv zcizení výše uvedeného pozemku časově omezené předkupní právo na 
dobu určitou, a to ode dne právních účinků vkladu práva vlastnického dle 
této smlouvy do katastru nemovitostí do dne zápisu stavby rodinného domu 
na kupovaném pozemku kupujícími do katastru nemovitostí. V případě, že 
nebude kupní smlouva uzavřena nejpozději do 23.5.2022 a uhrazena kup-
ní cena do 15 dnů od podpisu kupní smlouvy na účet prodávajícího města 
Morkovice – Slížany, schvaluje zastupitelstvo města prodej výše uvedené ne-
movitosti v tomto usnesení  Ing. Renatě Zapletalové, bytem Nová 763, Mor-
kovice-Slížany, s termínem uzavření kupní smlouvy nejpozději do 23.8.2022.
Hlasování: Schváleno jednomyslně
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Pokladnička Nadace pro 
transplantace kostní dřeně

Hanhart Morkovice s.r.o.

Informace k projektu opravy cesty na ulici Kolaříkova

MAS Hříběcí hory zdarma 
pomůže s kotlíkovými 

dotacemi 

Vážení spoluobčané,
rád bych vás informoval o situaci týkající se celkové rekonstrukce ulice 

Kolaříkova. V roce 2018 byly zahájeny projekční práce a byla dohodnuta 
spolupráce s Ředitelstvím silnic Zlínského kraje. Tento subjekt je vlastní-
kem hlavní komunikace a bude fi nancovat její opravu. Město má hradit vy-
budování odstavných parkovacích ploch, veřejné osvětlení a rekonstrukci 
místní komunikace v obou uličkách, které odbočují z hlavní komunikaci. 
Do konce roku 2021 byly dokončeny projekty a připravovali jsme se na vý-
běr dodavatele.

V lednu 2022 jsme spolu se Zlínským krajem provedli výběrové řízení 
na dodavatele stavby, do kterého podalo nabídky 6 fi rem. Nejnižší nabídka 
byla 27,1 mil. Kč, z toho na práce hrazené městem připadalo 14,2 mil. Kč.

Těšil jsem se na to, že po pěti letech práce a dohadování konečně letos 
rekonstrukce ul. Kolaříkova začne.

Z důvodu ekonomické krize a razantního zdražování stavebních mate-
riálů odmítl, ale vítěz výběrového řízení podepsat smlouvu o dílo. Stejně tak 

Zlínský kraj bude znovu rozdělovat kotlíkové 
dotace. V rámci nich podpoří výměnu kotlů na 
pevná paliva 1. a 2. emisní třídy. Dotace se zamě-
ří na seniory a domácnosti s nižšími příjmy, tedy 
domácnosti, které měly v roce 2020 na jednoho 
člena průměrný čistý příjem maximálně 170 900 
Kč (tj. 14 242 Kč na osobu měsíčně). Dotace žada-
telům pokryje až 95 % nákladů. Její výška se bude 
odvozovat od typu pořízeného zdroje vytápění.

Zájemci se mohou obrátit na MAS Hříběcí 
hory, která jim s žádostí i administrativou pomů-
že. Zadarmo s  nimi vyplní žádost o  poskytnutí 
podpory, závěrečnou zprávu a  vyúčtování pro-
jektu i  povinné přílohy. Žádosti přijímá od 14. 
června 2022 od 8:00 do 31. srpna 2022 do 17:00.

Kraj má na kotlíkové dotace připraveno přes 
450 milionů korun. Peníze budou poskytnuty 
z Programu výměny zdrojů tepla v nízkopříjmo-
vých domácnostech Zlínského kraje, číslo projek-
tu CZ.05.01.02/03/22_001/0000010. 

Kontakt: 
MAS Hříběcí hory, z.s.

Hlavní 56, 768 32 Zborovice
Ing. Marcela Kubíčková, email: marcela.

kubickova@hribecihory.cz, tel.: 734 435 218

Při příležitosti stěhování květinářství Amálka na náměstí v Morkovi-
cích byla otevřena pokladnička Nadace pro transplantace kostní dřeně se 
sídlem v Plzni. Pokladnička je v květinářství umístěna už více než 9 let. 
Nyní byla otevřena po více než 7 letech. Za tu dobu dárci věnovali 9 850 
Kč. Peníze byly poslány na konto Nadace. Brzy na to se z Nadace ozvali 
a vzkazují velké poděkování všem dárcům.

I já se připojuji a jen připomínám, že pokladnička je umístěna opět 
v květinářství Amálka a sbírka dále pokračuje.

S díky Evžen Najman

O  rozvoji fi rmy Hanhart Morkovice s.r.o. 
jsme informovali už několikrát. Jak se ukázalo, 
tak nové zakázky a  navýšení poptávky si vyžá-
dalo nejen pořízení nových technologií, ale také 
úpravu haly, v níž budou tyto technologie umís-
těny. Celá hala nyní prochází modernizací, jejíž 
součástí bude kromě  opravy podlah a  nových 
elektrických rozvodů, také datové zasíťování. 
Nové technologie budou komunikovat přímo 
s  měřícím zařízením, které bude na základě 
svých naměřených hodnot provádět na nových 
strojích korekce. Zároveň budou nové stroje ode-
sílat do systému data, která umožní lépe reagovat 
na všechny skutečnosti, které v průběhu výroby 
mohou nastat.

Firma myslí i  na své zaměstnance. Vzhle-
dem k tomu, že v posledních dvou letech žádné 
fi remní akce nevyšly, uspořádala fi rma v  pátek 
3.6.2022 malé posezení u piva a grilovaného pra-
sete. Počasí bylo v pátek pro konání takové akce 
nanejvýš příznivé, takže se sedělo velmi příjem-
ně. Všichni si přejeme, aby konání mimopracov-
ních setkání již nic nestálo v cestě.

Firma Hanhart Morkovice s.r.o. se zapojuje 
také do dění v obci. V souvislosti s oslavou 800. 
narozenin města Morkovice-Slížany proběhl 
koncert Vlasty Redla s kapelou a koncert kapely 
JELEN, na jejichž pořádání fi rma přispěla.

Nejen v  důsledku nových technologií má 
fi rma Hanhart Morkovice s.r.o. volné pracov-
ní pozice. Aktuálně přijímá OBRÁBĚČE/OB-
RÁBĚČKU KOVŮ, konstruktéra-technologa/
konstruktérku-technoložku, VEDOUCÍ/HO 
TECHNICKÉHO ÚSEKU, obchodního zástup-
ce/kyni, VEDOUCÍ/HO ÚDRŽBY a  vývojáře/
ku přídržných elektromagnetů.

Více informací k volným pracovním pozicím 
najdete na www.hanhart.cz. V  případě zájmu 
o  některou z  pozic pošlete životopis na e-mail: 
remesova@hanhart.cz nebo volejte 602 546 099 
a domluvte si rovnou schůzku s naší personalist-
kou.

Ing. Iveta Přikryl, vedoucí ekonomického úseku

i druhý a třetí uchazeč. A to bohužel vedlo k rozhodnutí zrušit celé výběrové 
řízení, protože v dané situaci nebyl nikdo z dodavatelů ochotný stavbu provést.

Jako nejhorší se nám jeví stav komunikací v obou uličkách. Současně 
jde o práce, které se dají, byť s komplikacemi, provést samostatně. Proto 
jsme nechali urychleně zpracovat podklady (především samostatné rozpo-
čty a výkazy výměr) pro nové výběrové řízení. To se podařilo již vyhlásit 
a týká se pouze provedení rekonstrukce komunikací v uličkách s termínem 
dokončení do listopadu 2022.

Nyní nezbývá než doufat, že situace ve stavebnictví se zklidní, do výbě-
rového řízení přijdou nabídky a že případný zhotovitel stihne vše v termínu 
dokončit. Ze strany města jsou pro to vytvořeny všechny podmínky.

Pavel Horák
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Oslavy 100 let položení základního kamene sokolovny v Morkovicích

Tělocvičná jednota Sokol Morkovice si dovoluje veřejnost pozvat 
na oslavy 100 let položení základního kamene sokolovny v Morkovicích 
18.6.2022.

Ze zachovaných písemností vybíráme:
Památník Sokola Morkovského 1871-1931
Rok 1922 zůstane v dějinách naší jednoty navždy památným, neboť t.r. 

vzchopili jsme se k dílu největšímu, jaké u nás i v okolí za podobných okol-
ností vykonáno bylo, k stavbě vlastní sokolovny.

22. dubna 1922 zasadili jsme do sokolské zahrady 30 lip. V  sobotu 
27.května 1922 padly první rány bratří, kopajících základy, aby do konce 
roku vykouzlily starý náš sen. 

Když se začalo se stavbou, tu bývalo živo na staveništi od rána do veče-
ra. Pracovali bratři ustanovení na ten den, ale i druzí, kteří chvílemi na stav-
bu odskočili od své práce, ba pomáhali nám i nečlenové. Přišli pracovníci 
i ze Slížan a odjinud.

4.6.1922 byla slavnost položení základního kamene. V sokolské zahra-
dě byl koncert, při němž učinily projevy za „Družstvo“ br. Dr. Zapletal a za 
jednotu br. Star. Horák

Do nadšení a  radosti padaly ovšem i kapky hořkosti. Byla to hlavně 
škodolibost našich nepřátel, kteří předvídali nám blízký pád, ačkoli naproti 
tomu i jinak smýšlející občané uznávali naši vytrvalost a odvahu. Kéž další 
léta dokáží, že z nadšení sice velké věci vznikají, ale vytrvalou obětavostí se 
dovršují.

Program otevření sokolovny v Morkovicích červen 1923

Naše sokolovna 
Dílo dokonáno po 52 letech trvání Sokola a po čtvrtstoletém sbírání 

zprvu krejcárků, potom korun po jednotkách, stech i tisících.
Kolik jesť sokolských jednot, které by přes půl století bez vlastního kro-

vu, bez kousku vlastní půdy, za poměrů často přímo zoufalých, byly konaly 
sokolské dílo měrou tak vynikající, jako jednota naše?

První starosta jednoty bratr Karel Holub poskytuje jednotě cvičiště ve 
své zahradě po 10 roků. Když z Morkovic odešel, není kde cvičit, život usíná. 
Až po 6 letech nachází jednota cvičiště v hostinci, aby za některý rok hledala 
útulek jinde. A když neděje se dle obchodního zájmu toho druhého či třetí-
ho dobrodince, ocitá se Sokol na ulici. Cvičební činnost musí se obmezovati 
na míru co nejmenší – žádají se podniky, které hostinec plní. Přes 33 let 
jest Sokol bez podpory občanstva, nikdo o něj nestojí, je to sirotek žebrající 
a jako takový, kdyby dokonal, radost by byla.

A ti Sokoli, lidé chudobní, v r. 1897 začínají pomýšlet na svůj vlastní do-
mov. Zakládají si stavební fond, jenž do r. 1901 vzrostl na 606´50 K, kterýto 
odevzdán jest družstvu pro postavení tělocvičny. Založením družstva vzbudil 
se větší zájem o sokolovnu. Jmění z počátku utěšeně roste. Avšak tento slibný 
rozvoj zadržen je na několik let nečinností nového pomocného spolku. (Od 
5./7. 1901 do 19./11. 1904 nebylo jediné schůze). Když obnovena byla činnost 
družstva, mělo nové vedení pernou práci, získávati ztracenou přízeň.

Jest to hlavně členstvo jednoty, které horlivou činností a obětavostí po-
siluje vzestup jmění družstva a konečně roku 1908 přesahuje roční přírůstek 
přes 500 Kč, načež stupňuje se výše tato tou měrou, že kdyby nebývalo bylo 
války, mohla tělocvična státi v roce 1916/17 docela jistě za obnos 40-50.000 
K. V době předválečné činěny byly pokusy o získání stavebního místa neb 
koupi domů, ale vše ztroskotalo. Byl kapitál nedostatečný, pomocné ruky 
podati nechtěl nikdo, ba naopak, našlo se dost záškodníků.

Když přišla válka, čekal se zánik Sokola. Družstvo ukrývá těžce nastřá-
daný kapitál. Jednota na konec nemá kde cvičit. Slituje se přece někdo, sestry 
cvičí po dvorech, zahradách - jdou až do Slížan. A po převratu za čtvrt roku 
se jednota třikrát stěhuje. To stává se nesnesitelným. Za každou cenu musí 
se odpomoci. V r. 1919 získán jest od velkostatkáře F. Kinského darem po-
zemek ve výměře 45 arů. Ten se v r. 1920 upravuje na cvičiště. A když byl 
pozemek, propuká touha vidět na něm sokolovnu. Hotoví se plány, sbírají 
se peníze, zakupuje se materiál, zavádí se pracovní povinnost – vše žene se 
s překotným nadšením, které šíří se i mezi občanstvo. Roku 1922 přikročuje 
se ke stavbě Sokolovny dle plánů arch. S. Musila a  Jož. Zapletala. Stavbu 
provádí Fr. Navrátil z Morkovic. A bratři, sestry, dorost, žactvo pracují ve 
dne v noci, ve všední dny i svátky! Vyčerpáni tělesně i fi nančně stojí před 
hotovým dílem, které na nákladech a pracích stálo přes půl milionu Kč. Ov-
šem jednota i družstvo obřemenily se tou měrou, že třeba účinné bratrské 
pomoci hmotné od širšího bratrstva sokolského a dobrých českých lidí stojí 
stánek pro tělesnou a mravní výchovu příslušníků národa českého v Morko-
vicích a okolí, jako tvrz Bratrství, Pravdy, Svobody a Češství!

V  prvních stanovách družstva byl odstavec, že jména zakládajících 
členů zapsána mají býti zlatem do mramoru v tělocvičně. To by dnes celá 
tělocvična musela býti vyložena mramorem a popsána zlatem – tolik sta-
rých i dětí, bohatých a zejména chudých přineslo oběti, již by zaznamenání 
zasloužili! Vděk dorůstajícího potomstva a let budoucích bude odměnou za 
vaše obětí.

j
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Obnovená tradice ve Slížanech
Představuje Morkovčáky a Slížaňáky - část IV.

Naposledy jsme vám představili Radima Klímka z Morkovic a tento-
krát se podíváme na Jirku Červenku a statek ve Slížanech. 

Jirka, původem ze Slížan, navštěvoval Základní školu v Morkovicích, 
následně studoval Střední zemědělskou školu ve Vyškově a při studiích, ale 
i po studiu, se věnoval právě chovatelství. Byl členem Českého svazu chova-
telů drobného zvířectva v Morkovicích. Po studiích se odstěhoval na Lebe-
dov, ale kořeny jsou kořeny. Slížany jsou v jeho životě číslo jedna! Proto zde 
koupil svoji první nemovitost a následně zachraňuje statek před demolicí, 
o kterém jsou první zmínky již v 17. století. Zde obnovuje tradici statku. 

č. 35 - současná Hospůdka-kavárna
č. 34 - zbouraný dům, nyní součást louka

Jako první se jim podařilo 
rozšířit chov hospodářských zví-
řat. Nyní fungují i jako záchran-
ná stanice. Na statku můžete 
vidět koně, krávy, telata, husy, 
slepice a  spoustu jiných zvířat. 
Lidé podporují statek drobnými 
dary pro zvířata.

Jako první se podařilo vy-
budovat stáje a  následovala 
mlékárna, která byla zprovoz-
něna v roce 2020 v březnu. Ta si 
získala své stálé zákazníky nejen 
v  Morkovicích a  Slížanech, ale 
i  ve spoustě obchodů po celé 

Moravě, zaměřených na zdravou výživu. Výrobky ze statku můžete zakou-
pit také na farmářských trzích - na počest podpory Jirkovy babičky si na 
statku můžete zakoupit dezert zvaný BOŽENKA. Sortiment můžete nalézt 
na facebookových stránkách statku - Statek Slížany nebo přímo v mlékárně. 

V roce 2021 se podařilo zprovoznit také hospůdku-kavárnu z další části 
statku. Kromě piva je možné si zakoupit i něco dobrého na zub od zákusků 
až po steak. V hospůdce je možno pořádat rodinné oslavy, fi remní večírky 
a jiné životní události. 

Do budoucna plánují z  další části statku vybudovat penzion. Hosté 
budou moci sledovat výrobu mléčných výrobků od dojení až po prodej. 
A také se do celého procesu zapojit. Jakmile bude statek zcela zrekonstruo-
ván, budou na statku tzv. dny otevřených dveří pro přiblížení chodu farmy 
pro zájemce i z okolí. Nadále jsou v plánu i dny pro děti. A spoustu dalších 
aktivit, pokud to covidová situace dovolí.

Děkujeme Jirkovi za velmi příjemně strávený čas na statku s  malou 
ochutnávkou a těšíme se, co dalšího si pro nás připraví. 

Byli bychom velmi rádi za Vaši zpětnou vazbu a pokud byste chtěli ně-
koho speciálního, koho bychom mohli v našem článku představit, můžete 
nás kontaktovat na email - adela.polisenska@gmail.com nebo na facebooku 
Adéla Polišenská. Děkujeme za Váš projevený zájem. 

Radim Klímek, Adéla Polišenská

p J
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Mateřské centrum Motýlek

Den dětí v Mateřské škole Morkovice

Milí příznivci a členové mateřského centra minulí, současní 
a budoucí!

Konečně se dostavil ten čas, kdy vás můžeme uvítat po velké 
časové prodlevě - ale přece - v nových prostorách kláštera (po 
bývalé lékárně s vchodem ze dvora) v Morkovicích. Vše trvalo 
déle, než jsme si mysleli. Nakonec se vše zdárně podařilo zrea-
lizovat. 

Mateřské centrum Motýlek  je otevřeno od 1. 6. 2022 a  je 
vám k dispozici s malými dětmi. Prozatím v otevírací době: úte-
rý, středa, čtvrtek 9 – 11 hodin.

Chtěli bychom také poděkovat městu Morkovice-Slížany za 
poskytnutí opravených prostor, fi rmě Tvé barvy za dar v podobě 
barev na malby obrázkových dekorací, Agrodružstvu Morkovice 
za fi nanční dar a dalším sponzorům.

Budeme se těšit na vaši návštěvu!
Tým maminek z mateřského centra Motýlek

Dne 1. června jsme společně s dětmi oslavili Mezinárodní Den dětí 
na školní zahradě. Této akce se zúčastnily všechny čtyři třídy naší Ma-
teřské školy. Děti se mohly těšit na nejrůznější disciplíny, kde přenášely 
vodu v  kelímku, házely obručemi na cíl, poslepu zdolaly trasu mezi 
stromy, snažily se uniknout pavoučkovi při procházení zvonící pavuči-
nou, v kolečkách převážely míčky, přeskakovaly a podlézaly překážky 
nebo skládaly rozstříhané obrázky s  dětskou tematikou. K  dispozici 
jsme měli  například i barevný padák pro volnou zábavu. Zahrada se 
kouzlem barev na obličej proměnila v piráty, poletující víly, pavouč-
ky a jiné pohádkové bytosti, které zdobily obličeje dětí. Toto radostné 
dopoledne jsme zakončili zmrzlinou a diskotékou. A co víc bychom 
si k oslavě svátku dětí z naší školky mohly přát, než slova „tohle byl 
nejlepší den“.
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Ranč Kostelany

V  pondělí 23.5.2022 jsme 
my žáci 1.A, 1.B a  2.B vyrazili 
na společný výlet na divoký zá-
pad – Ranč Kostelany. Po příjez-
du na místo nás přivítala žena 
šerifa Jana a  sdělila nám vše 
potřebné k pobytu na ranči. Po 
nutné svačince jsme se vydali na 
komentovanou prohlídku areálu 
stájí a  areálu ranče, pak již ná-
sledovaly projížďky na koních, 
střílení z luku u indiánky, vrhání 
tomahavkem u  trapera, házení 
lasem na dobytek, nutný nákup 
suvenýrů, kovbojské soutěže, zá-
bavné hry a scénky, westernové 
divadlo... výlet byl prostě prima.

Ivana Špatinová, asistentka

Zpíváme pro radost...

Dne 27.5. 2022 zavítali naši předškoláci z Notiček do domova dů-
chodců v Pačlavicích. Děti zde měly krátký program, kterým zpříjemnily 
tamním seniorům páteční dopoledne. Zazněly různé písničky, odreci-
tovaly básničky a došlo i na tanec. Na závěr zahráli Eliášek a Damiánek 
Bubeníčkovi na housličky za doprovodu jejich maminky. Paní Ivě Bu-
beníčkové patří velké díky za hudební doprovod. Dále bychom chtěli 
poděkovat panu Radku Mlčochovi za pomoc s technikou a paní Elišce 
Popelové za skvěle domluvenou akci. Jsme velmi rádi, že naše děti z No-
tiček vykouzlily úsměv a radost na tváři nejen seniorům, ale i jejich pe-
čovatelkám. Velmi nás těší, že máme v naší školce tak šikovné děti, které 
vystoupení zvládly za velkého aplausu.

Pohádkový zápis do prvních tříd

Koncem dubna se je již tradičně koná zápis 
dětí do prvních tříd. Jinak tomu nebylo ani le-
tos, kdy se konečně po dvou letech covidových 
opatření mohly do školy vydat děti v doprovodu 
svých rodičů. Možná i proto byla účast na zápise 
poměrně hojná. Budoucí prvňáčky doprovodili 

do tříd letošní deváťáci, kteří byli v  kostýmech 
pohádkových bytostí. Tam se na ně už těšily paní 
učitelky, a protože to byl pohádkový zápis, tak se 
děti mohly setkat s Karkulkou, Patem a Matem, 
pejskem a kočičkou a dalšími, kteří po nich však 
nechtěli vyprávět svůj příběh, ale  prověřovali je-

jich znalosti. A tak děti malovaly, počítaly, hleda-
ly tvary, říkaly básničky a to vše pod dohledem 
a  s podporou svých učitelek z mateřských škol. 
Prázdniny utečou jako voda a v září se s někte-
rými z nich uvidíme poprvé ve školních lavicích.

Mgr. Eva Najmanová
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Časová schránka
Vážení přátelé,
za pár dní se společně setkáme na hodových oslavách, které jsou v letošním roce 2022 symbolickým vyvrcholením 
oslav 800. výročí od první zmínky o Morkovicích-Slížanech. Součástí programu bude také křest knihy o historii 
Morkovic-Slížan. Knihu a další upomínkové předměty si můžete na místě zakoupit ve stánku města. Při této 
příležitosti nás napadlo vytvořit časovou schránku. Jedná se o pouzdro, ve kterém bude v písemné podobě vykreslen 
život ve městě v roce 2022. Celý text si můžete prohlédnout a přečíst v den hodových oslav, tj. 25. 6. 2022 v areálu 
letního kina. Rádi bychom do časové schránky umístili i Vaše vzkazy. Je na Vás, zda zvolíte obecné sdělení nebo 
adresnou zprávu. Vzkaz si můžete připravit doma nebo vytvořit přímo na místě a předat ve stánku města. Skříňka 
bude uzavřena, umístěna na městském úřadu a znovu otevřena za 50 let, tj. 25. 6. 2072.

Informace z římskokatolické farnosti 

Konec června je mimořádně bohatý na události, které 
budeme nejen v morkovské farnosti prožívat. 

Ve čtvrtek 16.6. je Slavnost Těla a Krve Páně, lidově 
se jí říká Boží Tělo. Ta se pojí s Eucharistickým průvodem 
městem, při kterém se u čtyř oltářů vyprošuje požehnání 
účastníkům bohoslužby, farníkům, občanům města, ná-
rodu i celému světu. Bohoslužba začíná v 18:00 v kostele 
sv. Jana Křtitele a přibližně od 18:45 bude pokračovat prů-
vodem, při kterém bude hrát dechová hudba Morkovčan-
ka.

V neděli 19.6. bude 1. svaté přijímání. Sedm dětí, kte-
ré se rok připravovaly, přijmou při mši svaté v 10:30 po-
prvé Kristovo Tělo. 

Program obou bohoslužeb bude z kostela přenášen 
i  online a  můžete ho sledovat na YouTube na stránce 
Farnost Morkovice.

V neděli 19.6. od 15:15 se v Prasklicích v kostele sv. 
Anny bude slavit 120. výročí založení farnosti. K  této 
příležitosti byl kostel vymalován a byl v něm zbudován 
nový oltář s  ambonem z  pískovce s  reliéfy od řezbáře 
Pavla Hladkého ze Švábenic. 

Poslední červnovou neděli je Morkovická pouť. 
Svátek našeho patrona, svatého Jana Křtitele, začneme 
slavit v kostele při bohoslužbě v 10:30. Odpoledne bude 
v 15:00 slavnostní požehnání a po něm začne na farní 
zahradě posezení s Morkovčankou. 

Morkovské véšlap 2022 – 33. ročník

podpořilo svou účastí 478 registrovaných účastníků,
a to na trase pro pěší:  cyklo:
7 km – 248   35 km - 2
12 km – 121   50 km - 1
20 km – 72
25 km – 18
35 km – 6
50 km – 10

Konání pochodu umožnil podnik Lesy České republiky, s. p.

Děkujeme,
- manželům Řezníčkovým na kontrole u Strašné
-  pohádkovým postavičkám v civilu, a to: Elišce Balážiové, Lucii Ba-

yerové, Janě Bazalkové, Adéle Chovancové, Zuzaně Trávníčkové, 
Anně Staňové, Viktorovi Blešovi, Jakubovi Hlaváčovi a Petře Krejčí 
s dcerou Editou

- všem členům KČT Morkovice za aktivní účast s přáním a turistic-
kým pozdravem „zdrávi došli“ se těšíme na další aktivity.

Výbor KČT Morkovice

FC Morkovice

Zdravím všechny spoluobčany a příznivce 
FC Morkovice. Je skvělé, že se opět sport rozjel 
v plné síle bez omezení.

Fotbalová sezóna (jarní část ročníku 
2021/2022) jede v  plném proudu. Všechna 
naše mužstva – od mužů až po nejmenší děti 
trénují a hrají své zápasy. Zbývají nám dohrát 
poslední kola této sezóny. Muži A se prozatím 
nacházejí ve středu tabulky krajského přebo-
ru, a to na 8. místě se ziskem 38 bodů. Muži 
A  se dostali až do fi nále krajského poháru, 
kde bohužel prohráli s  mužstvem Kateřinic 
1:0. Finále se hrálo ve Zlíně na stadionu Let-
ná. Mužům B hrajícím okresní přebor patří 
2 kola před koncem 10.místo se ziskem 25 
bodů. Dorosti jsou prozatím v krajské soutě-
ži na 9. místě. Co je třeba opravdu vyzdvih-

nout, tak jsou 1. místa starších i  mladších 
žáků v krajské soutěži. Díky tomu si žáci za-
jistili postup do krajského přeboru. Hráčům, 
trenérům, rodičům a všem moc děkujeme za 
skvělý úspěch. Přípravky starší a mladší hrají 
také krajskou soutěž a jejich výsledky se nikde 
nezapisují. Děti ale většinu svých zápasů vy-
hrávají a dělají velkou radost. A naši nejmenší 
fotbalisté ze školičky hrají své zápasy formou 
turnajů a je třeba říci, že vyhráli téměř vše, co 
šlo. Skvělá práce všech, kteří se o  vše kolem 
starají a pomáhají. 

Po skončení sezóny proběhne na našem 
hřišti zápas k výročí 800. let od vzniku města 
Morkovice-Slížany. Soupeřem našim mužům 
A bude druholigový tým MFK Vyškov. Zápas 
se uskuteční 26.6.2022. Jako předzápas bude 

hrát naše mladší přípravka proti týmu HS Kro-
měříž. 

FC Morkovice bude pořádat na letním kině 
1.7.2022 zábavu k zahájení prázdnin s kapelou 
KAMERON. Všichni jste srdečně zváni. Další 
akce jsou naplánovány a včas o nich bude in-
formováno. 

Chci za FC Morkovice poděkovat všem 
hráčům, funcionářům, trenérům, sponzorům 
a ostatním, kteří se starají o chod a fungování 
klubu. Bez nich by bylo fungování klubu složi-
té. Dále je třeba poděkovat všem příznivcům za 
jejich podporu. 

Všem občanům a  fanouškům přeji hodně 
zdraví. 

Za FC Morkovice, z. s. 
Ing. David Vlček, DiS., prezident FC 
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Z Morkovic až do Betlémského světla aneb Jaké to je točit s Janem Svěrákem

V  březnu byl v  kinech k  vidění nový 
fi lm režiséra Jana Svěráka, Betlémské svět-
lo. Předlohou byly tři povídky, jejichž auto-
rem je Zdeněk Svěrák, který si ve fi lmu za-
hrál hlavní postavu stárnoucího spisovatele, 
Karla Šejnohu. Vedle Zdeňka Svěráka, jeho 
fi lmové manželky Daniely Kolářové, Ondře-
je Vetchého, Vojtěcha Kotka, Terezy Ramba, 
Jitky Čvančarové či Vladimíra Javorského 
se v  hlavní roli představil i  mladý začínající 
herec Martin Polišenský z Morkovic. Teprve 
sedmnáctiletý chlapec s Downovým syndro-
mem hrál postavu Vojty. O natáčení po boku 
zvučných jmen české fi lmové scény, zážitcích 
z  natáčení i  o  tom, jaké je to stát v  Lucerně 
na červeném koberci a přijímat gratulace od 
Jiřího Bartošky či Ondřeje Soukupa, jsme si 
povídali s Martinem a jeho maminkou Kate-
řinou Polišenskou.

Natáčení fi lmu není jednoduché. Jak 
jste vnímali tuto novou zkušenost?

Martin: Natáčení bylo super. V  Praze 
mám od té doby spoustu kamarádů. Náročná 
pro mě byla některá dlouhá souvětí nebo spo-
jení, například “namydlení pracující”.

Kateřina: Martinovi vyhovovalo natá-
čení v  tom smyslu, že mu někdo řekl, co má 
dělat. Měl naučený text, který jsme společně 
několikrát procházeli. Měl k dispozici koučku. 
Musím říct, že si se vším velmi dobře poradil. 
Všichni chtěli, aby to dobře dopadlo, a tak pro 
to dělali maximum. Protože se točilo v době, 
kdy byla řada omezení, bylo vidět, že to všech-
ny baví a točit chtějí. Co se nám velmi líbilo, 
byla velká sounáležitost mezi všemi generace-
mi Svěráků. Náročnější to bylo s  časem. Na-
táčení jedné scény zabralo deset minut a pak 
se třeba hodinu i déle čekalo na další natáčení.

Hrát v celovečerním fi lmu není jen tak. 
Měl Martin s herectvím zkušenost již před 
natáčením?

Kateřina: Před kamerou ne, ale divadelní 
ano.

Martin: Již nějakou dobu jsem herec 
divadla Aldente v  Brně. Hrají zde herci 

s Downovým syndromem pod vedením paní 
režisérky Jitky Vrbkové.

Kateřina: V  divadle Aldente hrají růz-
né žánry. Vystupují zde herci s  Downovým 
syndromem společně s  ostatními herci. Jsou 
skvělá parta. Martin má za sebou již roli ve 
Zlatém kolovratu a  v  představení Stand up 
down a Zeď. Často jezdí i na různé festivaly.

Máš ještě nějaké koníčky vedle divadla?
Martin: Hraji na hudební nástroje na ky-

taru a na bicí. Baví mě ping pong a také jsem 
chodil plavat.

Do fi lmu si jej vybral sám Jan Svěrák? 
Viděl Martina hrát v divadle?

Kateřina: Ne. Martin prošel konkurzem. 
Známá mě upozornila na inzerát na stránkách 
Klubu rodičů s  Downovým syndromem. Jan 
Svěrák hledal do připravovaného fi lmu, na 
motivy povídek svého otce Zdeňka Svěráka, 
patnáctiletého chlapce s Downovým syndro-
mem. Na inzerát jsem  odpověděla, a  tak to 
vše začalo.

Bylo těžké se dostat tak daleko?
Kateřina: Film se začal připravovat 

v době, kdy byly v České republice proticovi-
dová opatření. Stejně jako byla online výuka 
ve škole, tak i  proběhlo první a  druhé kolo 
castingu. Celkem se přihlásilo třicet chlapců. 
Poslali nám text, který se měl Martin naučit. 
Martina jsme natočili a video poslali do Pra-
hy. Takto jsme prošli dvěma koly castingu 
a  dostali jsme pozvání k  osobnímu setkání 
s Janem Svěrákem u něj doma. Do třetího kola 
postoupilo šest kandidátů.

Jak poslední kolo castingu probíhalo?
Kateřina: Každý z chlapců měl připrave-

nou scénu sehrát se svým fi lmovým tatínkem, 
což nebyl nikdo jiný, než Vladimír Javorský. 
V  Praze šel Martin na řadu jako poslední. 
A Martina si nakonec vybrali.

Martin: Vůbec jsem nevěděl, že je to cas-
ting do fi lmu. Od Jana Svěráka jsem po cas-
tingu dostal podepsanou knihu Kuky se vrací 

a jiné dárky.
Kateřina: Martinovi jsme původně ne-

řekli, že se jedná o casting do fi lmu. Bylo to 
i  z  toho důvodu, že jsme nechtěli, aby byl 
zklamaný, kdyby to nevyšlo. Nakonec se 
ho Jan Svěrák zeptal, jestli s  ním chce točit 
a Marťa souhlasil.

Co vše se u  vás změnilo? Přece jen 
z Morkovic do Prahy je to dálka a muselo to 
být časově náročné.

Kateřina: Celá rodina tím žila a  byla to 
v době lockdownu velká vzpruha. V době, kdy 
se nemohlo jezdit mezi okresy, jsme od Mini-
sterstva školství mládeže a tělovýchovy dostali 
povolení cestovat z  důvodů natáčení. Byl to 
vzácný a krásný čas. Rádi na něj vzpomínáme. 
Dostali jsme rozpis, které dny jsme měli být 
v  Praze a  natáčet. Nechybělo pravidelné tes-
tování při natáčení. Musím říct, že jsme měli 
zajištěný veškerý servis, velmi vzorně se o nás 
starali.

Jaké to bylo natáčet se známými herci? 
Jak se spolu s Martinem sžili?

Martin: Hrozně se mi líbilo natáčet s Voj-
tou Kotkem a  s  Alenkou Dolákovou. Bavilo 
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Minimuzikál ČERVENÁ KARKULKA na ZUŠce

Ve čtvrtek 19. května se nám podařilo ve spolupráci s místní základ-
ní školou uspořádat tradiční výchovné koncerty. Program proběhl na 
místní sokolovně v Morkovicích, za což moc díky sokolům. Dopoledne 
proběhly koncerty pro základní a mateřské školy, navečer zase pro veřej-
nost. Minimuzikál Červená Karkulka čerpal, se svolením, z motivů mi-
niopery Zdeňka Svěráka a Jaroslava Uhlíře, a tak trochu jsme si ho ušili 

na míru. Díky moc, že jste se přišli podívat a podpořit mladé umělce.
Samotnou hudbu z miniopery můžete slyšet v podání našich žáků 

ještě na společně pořádané akci s místním pěveckým sborem Cantus, na 
kterou Vás tímto srdečně zvu. 

Jinak přeji krásné slunné léto a díky za přízeň.
Všechny čtenáře zdraví Vojta Ludík

mě s nimi být a pracovat. Vladimír Javorský se 
mnou dělal různé blbosti, pořád jsme se smá-
li, dělali kraviny. Byl jako tatínek perfektní.

Kateřina: Zdeněk Svěrák byl u  Martina 
velmi oblíbený již předtím. Od malička po-
slouchal jeho písničky a chodil na jeho kon-
certy. Práce s  ním byla pro Marťu splněním 
životního snu, o kterém se mu ani nezdálo. Ve 
fi lmu je hodně momentů, kdy spolu vystupují. 
Martin byl plnoprávným členem týmu. Mar-
tinovu jinakost nikdo neřešil, což se nám líbi-
lo. Setřely se rozdíly mezi námi. Jan Svěrák to 
také tak uvedl na předpremiéře fi lmu v Opa-
vě. Poprvé v životě jsem měla pocit, že Marti-
nův syndrom nebere nikdo jako překážku. Byl 
pro ně rovnocenný partner a spolupracovník.

Co je možné říct o postavě, kterou Mar-
tin hraje?

Kateřina: Vojta je syn z křesťanské rodiny. 
Tatínek, kterého hraje Vladimír Javorský, se 
snaží spisovatele Šejnohu přesvědčit o tom, že 
má udělat zázrak a uzdravit jeho syna. Vojta je 
bezelstný, pravdomluvný, vše říká na rovinu. 

Nakonec zvítězí láska k dítěti a vše má šťastný 
konec. Maminka, Jitka Čvančarová, odmítne 
zázrak a uzdravení Vojty a rodiče si uvědomí, 
že jej mají rádi takového, jaký je.

Filmové rodiče hrála Jitka Čvančarová 
a Vladimír Javorský. Jak se s nimi Martinovi 
spolupracovalo?

Martin: Maminka, Jitka Čvančarová, byla 
velmi přátelská a  opravdu se chovala jako 
moje maminka. S  tatínkem, Vladimírem Ja-
vorským, jsme v kontaktu pořád. Jezdíme na 
jeho vystoupení a on zase jezdí na moje před-
stavení divadla Aldente.

Kateřina: Asi nejsilnější vztah vznikl mezi 
Martinem a jeho fi lmovým tatínkem. Několi-
krát nás také navštívil v Praze na hotelu. Při 
čekání na natáčení s  Martinem dělali různé 
srandičky, pořád se smáli. I dnes se sem tam 
vidíme, když jedeme na koncert Kemelu, kde 
Vladimír Javorský hraje. On se naopak přijede 
podívat na vystoupení Martina.

O  režisérech se říká, že na herce křičí 
a  točí tak dlouho, dokud 
není scéna dokonalá. Pla-
tilo to i pro Jana Svěráka?

Kateřina: Pro Jana Svě-
ráka to rozhodně neplatí. 
Byl laskavý, vyrovnaný, 
klidný. Nezakřičel, nezvedl 
hlas. Vše řešil v klidu. Bylo 
úžasné vidět s jakou úctou 
a  pokorou komunikuje 
a  pracuje se svým tatín-
kem, Zdeňkem Svěrákem. 
Martinovi také hodně po-
mohl. V průběhu natáčení 
natočil dialogy s ostatními 
herci. Byla to velmi dobrá 
pomůcka pro Martina, kte-

rou využil při trénování scén doma.

Loučení s  fi lmovými kolegy asi nebylo 
jednoduché.

Kateřina: Bylo to velmi dojemné. Strávili 
jsme spolu celkem šest týdnů. Vznikla velmi 
pohodová a  rodinná atmosféra. Všichni byli 
dojati a říkali Marťovi, ať se drží. Na rozlou-
čenou dostal opravdovou klapku s věnováním 
od všech členů týmu a  také med od Zdeňka 
Svěráka.

Jak si užil Martin svoje první vystoupení 
na červeném koberci?

Kateřina: Předpremiéru si Martin užil 
v  Opavě, v  komorním malém divadle, kde 
na závěr diskutoval s diváky. Premiéra se pak 
konala v  Praze v  Lucerně. Bylo velmi pěkné 
postavit se na červený koberec. Jen je vidět, 
jak těžký život mají herci. Spousta novinářů, 
fotografů. Spousta lidí, kteří chtějí podpisy. Za 
Marťou pak po premiéře chodili i herci, kteří 
ve fi lmu nehráli a gratulovali mu, že to velmi 
dobře zahrál. Tak za ním přišel Jiří Bartoška 
nebo Ondřej Soukup.

Byla to poslední zkušenost s natáčením? 
Jaké máš plány do budoucna?

Martin: V  divadle budu určitě pokračo-
vat.

Kateřina: Byli bychom rádi za nějaké dal-
ší natáčení. Není moc fi lmů a seriálů, kde by 
bylo využito herců s jinakostí. Díky zkušenos-
ti s natáčením Betlémského světla má Marťa 
už zkušenost s fi lmem a je uložen v databázi. 
V  současné době se nám rýsuje nabídka na 
jednu roli, ale protože je to v  začátcích, tak 
o tom nemůžeme zatím mluvit.

Mgr. Eva Najmanová
Zdroj: copyright Biograf Jan Svěrák.
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Deváté třídy navštívily Osvětim

Do Brna za Tutanchamonem Okresní kola turnaje 
Mc Donald´s Cupu

Ve středu 25. května jsme opět po dvou 
letech zavítali do Osvětimi. Cesta do jednoho 
z největších koncentračních vyhlazovacích tá-
borů začala pro žáky devátých tříd v brzkých 
ranních hodinách, avšak příprava na tuto ná-
vštěvu byla zahájena již v  lednu, kdy se téma 
holokaustu objevuje v  osnovách předmětu 
dějepis. Vždy je něco jiného ukazovat obráz-
ky a mluvit o  tématu, než když člověk na ta-
kové místo zavítá osobně. To ostatně potvrdi-
li i  sami žáci, kteří se velmi často podivovali 

Konec školního roku je ve znamení školních výletů i  poznávacích exkurzí. Jednu takovou 
jsme pro žáky šestých a sedmých tříd uspořádali koncem května, když jsme se společně vypravili 
za poznáním starověkého Egypta do Brna. Zde je k vidění jedinečná výstava s názvem Tutancha-
mon, která interaktivně přibližuje jeden z nejvýznamnějších objevů v Egyptě, jenž slaví v tomto 
roce 100 let od svého nalezení. Žáci se tak vydali na tajuplnou a jedinečnou cestu za faraonem 
Tutanchamonem. Prošli si jednotlivé místnosti, kde byly k vidění zlaté poklady, obrázky, sošky, 
nábytek, zbraně, pohřební maska i pohřební komora. Na prostoru zhruba 2 000 m2 je k vidění 
tisícovka předmětů, originálů, videí i grafi k. Výstavu kromě našich žáků vidělo na celém světě 
přibližně 6 milionů návštěvníků.

Mgr. Eva Najmanová a Mgr. Jan Najman

Ve středu 3. května a ve čtvrtek 4. května se 
naše dvě mužstva fotbalistů z 1. stupně zúčastnila 
okresních kol ve fotbalovém turnaji McDonal-
d´s Cup 2021/22.

Obě obsadila 2. místo v tomto turnaji. Kluci 
z 1. - 3. třídy prohráli v Bystřici pod Hostýnem 
jediné utkání se ZŠ Zachar Kroměříž a žáci 4. - 5. 
tříd hráli v Hulíně. Podlehli, po vysokých výhrách 
ve všech ostatních utkáních, jen fi nalovým soupe-
řům ze ZŠ Oskol Kroměříž.

Našim reprezentantům gratulujeme ke krás-
nému výsledku a věříme, že po prvotním smutku, 
že to nebyla prvenství, si uchovají jen pěkné vzpo-
mínky na tuto reprezentaci naší školy.

Dík patří klubu FC Morkovice a  rodičům 
malých fotbalistů za obětavost a pomoc při usku-
tečnění této akce.  Poděkování patří především 
trenérovi p. Davidu Vlčkovi, p. Petru Shromáž-
dilovi a p. Ladislavu Tesařovi, kteří zajišťovali do-
pravu a s dětmi oba turnaje absolvovali.

S pozdravem: Sportu zdar a fotbalu zvlášť
tř. uč. skvělých sportovců z 5.A Lenka Foltýnová

nad velikostí tábora. Nelze proto příliš mluvit 
o tom, zda jsme se měli nebo neměli na výletě 
pěkně, spíše je důležité pobavit se o tom, co to 
žákům přinese do života. Historie se opakuje 
a bohužel jsou tato témata v dnešní době stále 
více na pořadu dne. Nesmíme proto zapomínat 
na to, co bylo, kolik lidských životů si nenávist 
jednoho národa ke druhému vyžádala. Je právě 
na nás, abychom se chovali tak, aby se to v bu-
doucnu neopakovalo.

Mgr. Eva Najmanová

Terénní exkurze
Na zbojnickém 

chodníčku
Ve středu 18. 5. se někteří studenti 2. stupně 

vydali na terénní exkurzi s názvem Na zbojnic-
kém chodníčku. Žáci měli během túry příležitost 
vidět část z  krásné přírody CHKO Bílých Kar-
pat. Po dobu exkurze plnili spoustu zajímavých 
úkolů – nejprve si na slepé mapě připomněli 
státy, kterými pohoří Karpaty prochází, poté se 
formou divadelního ztvárnění seznámili s  pří-
běhy o zbojnících z této oblasti. Zjistili také, jak 
se v průběhu času měnila tamní krajina nebo co 
je to salaš či košár. Po cestě poznávali jednotlivé 
druhy rostlin a měli možnost obdivovat některé 
chráněné druhy orchidejí, které rostou na květ-
natých karpatských loukách v PR Drahy. Nálada 
byla po celou dobu výletu pohodová, žáci nabyli 
spoustu nových vědomostí a užili si slunečného 
dne v přírodě.
Mgr. Monika Navrátilová a Mgr. Marie Honková
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IT Servisní 
centrum 

Morkovice

Servis a opravy 

PC a notebooků, 

WIFI, Internetová 

televize, Optika

Otevírá v červnu na 

Náměstí 29. 

Otevírací doba 

každý čtvrtek 

17:00 – 19:00

Morkovsko IT s.r.o.

Tel: 910125102

Email: 

info@morkovsko.it

Web: 

www.morkovsko.it
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